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Motie: Inventarisatie woningsplitsing bij inwoning 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• Volgens een lijst uit 2018, die volgens het college niet compleet was maar enkel gebaseerd op de 

gegevens vanuit Belastingen, waren er toen 65 gevallen van inwoning. Hierbij is geen onderscheid 
gemaakt naar soort inwoning. 

Overwegende dat: 
• De inventarisatie zelf en het vervolg vragen maatwerk en dus extra personele capaciteit die op dit 

moment niet beschikbaar is. 

• De Erventransitie geen soelaas biedt. 

• De aanvrager voor woningsplitsing bij inwoning wordt - naast de gebruikelijke leges - extra kosten in 
rekening gebracht om woningsplitsing mogelijk te maken. 

Verzoekt het college: 
1) Te inventariseren bij hoeveel huishoudens sprake is van inwoning, waarbij deze woning al decennialang 

wordt gezien en behandeld als gesplitste c.q. dubbele woning. Ook door de gemeente. Bij deze 
inventarisatie zal het uitsluitend moeten gaan over inwoonsituaties: 

A) in zowel binnen als buitengebied (binnen en buiten de bebouwde kom) 
B) waar inwoning wordt behandeld als dubbele woning c.q. twee-onder-één-kap woning. 

Dus: gesplitste huisnummers, gemeentelijke aanslagen en energieafrekeningen, aansluiting op 
drukriool, voordeur, garage / schuur, oprit, sanitaire voorziening, geen tussendeur op begane 
grond, e.d.) 

C) waarbij in beeld wordt gebracht waar sprake is van één of twee kadastrale percelen, waarop 
de woningen zich bevinden De inventarisatie kan wat ons betreft plaatsvinden bij eenmalige 
oproep via de gemeentelijke berichtenpagina, mogelijk andere media en eigen gemeentelijke 
systemen en registers. 

2) De gemeenteraad over de uitkomsten van de inventarisatie te informeren voor 1 november 2021. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 	 ChristenUnie - C. Hilberink 

SGP - J.J. Jonker 	 VVD - E. Kobes 

PvcIA/GL - S. Reusken 
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Motie: Investering apparatuur lokale omroep + onafhankelijke journalistiek 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• Sinds 1 juli 1989 heeft onze gemeente een lokale/streek omroep. 

• Sinds 2003 jaarlijks een schamele ± C 1.700 via de gemeentebegroting overgemaakt met als 
voorwaarden: uitzending gemeentelijke berichten via de kabelkrant en uitzendingen van de 
raadsdebatten en raadsvergadering op Delta TV. 

• Wat een lokale omroep uniek maakt is dat zij berichten en nieuws maken speciaal voor de gemeente 
waarvoor ze een uitzendvergunning heeft gekregen. Geen enkele andere omroep in de wereld doet dit. 

• Het is onwenselijk dat er slechts één medium is die Twenterandse onafhankelijke journalistiek brengt. 

Overwegende dat: 
• Om als lokale omroep, tevens calamiteitenzender, te kunnen fungeren een randvoorwaarde is dat de 

apparatuur en de zender in orde zijn waardoor het bereik maximaal is. 

• Een calamiteit zich onverwachts kan voordoen en berichtgeving c.q. uitzending dan gegarandeerd moet 
zijn. 

• In deze tijd van nepnieuws, complottheorieën en schaarste aan lokale mediaberichtgeving behoefte is 
aan lokale onafhankelijke (gecheckte) journalistiek c.q. berichtgeving. 

Verzoekt het college: 
1) Eenmalig C 25.000 te investeren ter vervanging van verouderde apparatuur, die onder meer nodig is 

voor de omroep om de rol als calamiteitenzender voor de gemeente Twenterand kwalitatief waar te 
kunnen maken via de ether, kabel, glasvezel en internet. 

2) Deze investering te bekostigen uit de Reserve Coalitieakkoord. 
3) Met de omroep in gesprek te gaan over hoe en wat incidenteel en/of structureel nodig is om invulling 

te geven aan lokale onafhankelijke journalistiek c.q. berichtgeving en dit voor 1 november 2021 terug te 
koppelen aan de gemeenteraad. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga PvdA/GL - S. Reusken 

SGP - J.J. Jonker 	 PVV - E. Veltmijer 

VVD - E. Kobes 
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Motie: Onderzoek onderhoudsniveau groen binnen bebouwde kom 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• Het huidige onderhoudsniveau groen sinds 2012 is vastgesteld op niveau C. 

• Het onderhoud groen is vorig jaar nieuw aanbesteed. 

• De gemeente Twenterand, net als vele andere gemeenten, geen gebruik meer maakt van chemische 
onkruidverdelgers op verhardingen. 

Overwegende dat: 
• Het huidige bermbeheer goed is voor verschillende insecten en vogels. Hierdoor wordt op den duur een 

habitat gevormd voor veel beestjes, waaronder; de gaasvlieg, sluipvliegen, sluipwespen en de twee-
stippige lieveheersbeestjes. Dit zijn dé bestrijders van de eikenprocessierups. Evenals de vleermuis die 's 
nachts de vlinders van de eikenprocessierups opeet. 

• Daarentegen is het huidige onderhoud van grasvelden (onder andere speelplekken jeugd) en 
honden uitlaatstroken onder de maat. 

• Bepaalde verkeerssituaties, waaronder kruispunten en t-splitsingen in het buiten gebied, moeten veilig 
zijn door goed zicht. 

Verzoekt het college: 
1) De kosten in beeld te brengen met betrekking tot onderhoudsniveaus met differentiatie in 

onderhoudsniveaus groen binnen de bebouwde kom: huidig niveau C versus (hoger) niveau B. 
2) De gemeenteraad hierover te informeren voor 1 oktober 2021. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 

SGP - J.J. Jonker 

VVD - E. Kobes 

ChristenUnie - C. Hilberink 

CDA - R. Uitslag-van Riggelen 

Pvda/GL - S. Reusken 
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Motie: Onderzoek 'PlasticRoad' - fietspadenplan Engbertsdijksvenen 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• De huidige fietspaden in het gebied verouderd zijn en de staat van onderhoud matig. 

• Er een wens is vanuit de bevolking voor een veilig fietspad tussen de Pollen en Bruinehaar. 

• Dat er een wens is voor een recreatief fietspad langs de Paterswal. 

• Dat deze wensen staan beschreven in de brief van de 'werkgroep meekoppelkansen, veilige fietspaden' 

• De gemeente Twenterand (zeer) beperkte financiële mogelijkheden heeft en het hoe dan ook niet 
alleen kan. 

Overwegende dat: 
• Onder andere de gemeente Twenterand er baat bij heeft dat de veiligheid voor haar haar inwoners en 

de recreatieve mogelijkheden van onze gasten in het gebied worden verbeterd 

• Er nieuwe mogelijkheden zijn om fietspaden op een meer duurzame en wellicht goedkopere manier 
kunnen worden aangelegd. 

• PlasticRoad een concept is van KWS in samenwerking met Wavin en Total, waarbij wegen en fietspaden 
op een circulaire, modulaire, prefab gemaakt worden van gerecycled kunststof. 

Verzoekt het college: 
1) Te onderzoeken of de PlasticRoads geschikt zijn voor aanleg van de fietspaden rondom de 

Engberstdijksvenen en dat er met het consortium mogelijk een pilot opgestart kan worden voor de 
eventuele uitvoering hiervan. 

2) De kosten afzonderlijk in beeld te brengen van de aanleg van de diverse tracés zoals beschreven 
in de brief, volgens het concept PlasticRoad. 

3) Welke gemeenten en organisaties (waaronder de provincie) met een belang rondom de 
Engbertsdijksvenen bereid zijn mede investeren in dit plan en hoeveel. 

4) De gemeenteraad hierover te informeren voor 1 november 2021. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga VVD - E. Kobes 
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TWENTERAND  iorTwenterand 

Motie: Cursus 'Politiek actief' 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• Slechts 2,4% lid is van een politieke partij. 

• Voor Twenterand is het belangrijk dat de aanwas en kwaliteit van de gemeenteraad op een goed niveau 
blijft. 

Overwegende dat: 
• Als je verminderde belangstelling voor politiek wilt ombuigen, moet degene die al enige belangstelling 

toont en/of politiek actief wil worden wel één en ander aangeboden worden. Al is het alleen al om te 
weten wat er op je af komt. 

• De cursus bestaat uit vier bijeenkomsten met steeds gastsprekers aanwezig. Het draait om: 
- kennismaken met elkaar en de gemeente; 
- hoe 'werkt' de gemeente en wat betekent 'actief in de politiek', 
- speeddaten met raadsleden, waarin vragen gesteld kunnen worden en ervaringen gedeeld; 
- leren debatteren en 
- gemeenteraadsvergadering bijwonen. 

Verzoekt het college: 
1) In september 2021 te starten met een onafhankelijke - voor belangstellenden - gratis cursus 

'Politiek actief'. 
2) De cursus te bekostigen uit de Reserve Coalitieakoord 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 

 

PvdA/GL - S. Reusken 
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SGP  Penterand PARTIJ VOOR DE VRIJHEID 

TWENTE RAND 

Motie: Aanpassing voorzieningen voor honden 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• 22% van de huishoudens in de gemeente Twenterand eigenaar is van één of meerdere honden. 

• In de kernen van de gemeente Twenterand geen hondenspeelplaatsen (lees ook: hondenspeelveld) .zijn 

• Er geen specifiek hondenbeleid is. 

Overwegende dat: 
• Uit de burgerpeiling over honden blijkt dat er behoefte is aan een afgeschermde hondenspeelplaats 

waar honden veilig kunnen spelen en rennen. 

• Hondenspeelplaatsen kunnen bijdragen aan socialisatie voor mens en dier. 

Verzoekt het college: 
1) Per kern via oproep in de media de mogelijkheid te bieden een hondenspeelplaats te realiseren. 

Voorwaarde is dat hondenbezitters die gebruik maken van deze faciliteit gezamenlijk mede zorgdragen 
voor het schoon houden (opruimen hondenpoep en afval) ervan. 

2) Per hondenspeelplaats, immer voorzien van een openbare afvalbak, eenmalig maximaal C 5.000 
beschikbaar te stellen voor de inrichting. 

3) De hondenspeelplaats(en) te bekostigen uit de Reserve Coalitieakkoord. 
4) Aan de hand van de klachten (onder meer via social media), 'hotspots' en raadpleging dorpsraden / 

plaatselijke belangen beoordelen of er voldoende openbare afvalbakken beschikbaar zijn of dat er 
uitgebreid moet worden. Mocht laatste het geval zijn dit te bekostigen uit de Reserve Coalitieakkoord. 

5) Alle openbare afvalbakken zodanig te bestikkeren dat duidelijk wordt dat opgeruimde hondenpoep in 
plastic zakjes hierin gedumpt kan worden. 

6) Meer huis-aan-huis communiceren over honden gerelateerde zaken, zoals boete bij overtredingen niet 
opruimen hondenpoep, beschikbaarheid gratis plastic zakjes en gebruik openbare afvalbakken. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 	 PVV - E. Veltmeijer 

SGP - J.J. Jonker 	 VVD - E. Kobes 
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ChristenUnie  SGP Penterand 

Twenterand 

Motie: 	instellen raadswerkgroep Sociaal Domein 

De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen op 6 juli 2021 

Constaterende dat: 
• De doorontwikkeling van het sociaal domein nog volop loopt 
• De kans van slagen van de doorontwikkeling voor een groot deel ligt in uitstekende samenwer-

king met en draagvlak bij onze direct betrokken inwoners, de partners en andere zorgverleners 
• Onze gemeente geconfronteerd wordt met grote financiële overschrijdingen, de laatste jaren met 

name op de jeugdzorg 
• Er sterke behoefte is aan minder 'vooraf zeggen wat er moet gebeuren' — de inhoudelijke kader-

stelling- en meer sturen op feedback, leren en samen werken aan de opgave 
• De doorontwikkeling van het sociaal domein een grote omslag van denken en doen vergt van alle 

betrokkenen 
• Het belang van goede en betaalbare zorg dermate groot is dat de Raad zich hiervoor maximaal 

moet inzetten en naast haar kader stellende rol, ook haar controlerende, volks vertegenwoordi-
gende en toezichthoudende rol moet vervullen 

Overwegende dat: 
• De raad wil beschikken over alle relevante informatie om zijn kaderstellende en controlerende 

taak adequaat te kunnen uitvoeren; 
• Het essentieel is voor een gezonde financiële toekomst van onze gemeente dat de kosten van 

het sociaal domein worden beheerst op basis van een pakket aan maatregelen en dat de ge-
meenteraad in staat wordt gesteld om naast het bereiken van de beleidsmatige doelen ook toe te 
zien op de realisering van de financiële kaders. 

• Er behoefte is bij de Raad aan meer contact met inwoners en professionals in de gemeente om 
een beeld te krijgen van wat nodig is en wat doelmatiger kan 

• Er behoefte is bij de Raad aan meer inzicht in de mogelijkheden en het draagvlak voor de ombui-
gingen bij de externe partijen en wat betrokken partijen nodig hebben 

• Er behoefte is bij de Raad aan het ontwikkelen van 'knoppen' waarmee bijgestuurd kan worden 
indien nodig 

• Door het intensiever betrekken van de Raad aan de voorkant er sneller en beter tot besluitvor-
ming wordt gekomen 

• Regulier contact tussen uitvoerders, Raad en wethouder leidt tot meer onderling begrip en een 
betere discussie in de raad 

Verzoekt de raad: 
Een werkgroep vanuit de gemeenteraad in te stellen die zich gaat richten op de (door) ontwikke- 
lingen en transities binnen het sociale domein, en deze in te stellen voor deze en volgende 



raadsperiode zodat de werkgroep geborgd is. Deze werkgroep kan fungeren als klankbord voor 
het college en meepraten over de te nemen maatregelen, dan wel zelf in contact treden met één 
van de samenwerkingspartners en de adviesraad sociaal domein, in het sociaal domein. 

• 
Verzoekt het college: 

sr- De in te stellen raadswerkgroep voortdurend in het proces van beleidsvorming mee te nemen en 
deze actief te betrekken bij het opstellen van de uitwerkingsplannen. Ook kan de werkgroep fun- 
geren als klankbord voor het college en meepraten over de te nemen maatregelen. 

Vriezenveen, 

Namens: 

CDA: 	R. Uitslag- van Riggelen 

CU: 	C. Hilberink 

VVD: 	E. Kobes 

SGP: 	J. Jonker 

GBT: 	M. Elzinga 
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Bijlage bij de motie raadswerkgroep Sociaal Domein: 

Onderwerp: Motie raadswerkgroep Sociaal Domein 
Scope: Jeugdzorg, WMO en P-wet 
Opdracht: 1. De raad in samenwerking met het college in staat stellen zijn kaderstellende en 

controlerende rol op het complexe en veelomvattende gebied van het sociale 
domein goed te kunnen uitvoeren. 

2. Uitwerking van de wijze waarop het voor de Raad mogelijk is om aan de voor-
kant dan wel na vaststelling van beleid, zijn kaderstellende en controlerende 
taak uit te voeren (1) 

3. Toezien op de realisering van de financiële kaders en indien nodig wijziging van 
beleidskaders te bespreken en uit te (laten) werken 

4. Het uitwisselen, op meer dan in de reguliere vergaderorde mogelijk, is van infor-
matie met het college over ontwikkelingen op het sociale domein en de impact 
daarvan op het beleid, de kosten en de wijze van uitvoering. 

Werkwijze 1. De werkgroep opereert naast de reguliere vergaderorde van de Raad. Dat bete-
kent dat de formele route van openbare informatiebijeenkomsten, raadsdebat-
ten en besluitvorming in de raadsvergadering ongewijzigd blijft. In de werkgroep 
vinden derhalve geen stemmingen plaats. De werkgroep is daarmee geen poli-
tiek gremium en zal derhalve ook geen politieke uitspraken/adviezen/conclusies 
innemen. Dit blijft voorbehouden aan de gemeenteraad. 

2. Waar nodig kan de werkgroep mensen uitnodigen, al dan niet via de reguliere 
vergaderorde, zoals een informatiebijeenkomst of rondetafelgesprek 

Verslag Actielijst bij te houden door de griffie 
Samenstelling Tenminste (2) 1 raadslid of fractieachterban met 1 vervanger 

Portefeuillehouders worden in beginsel voor elke bijeenkomst uitgenodigd en 
kunnen zich naar behoefte ambtelijk laten ondersteunen 

Agenda 1. Werkgroep bepaalt zelf haar agenda en stelt bij voorkeur ook een lange termijn-
agenda op 

2. Agenda moet vooraf worden opgemaakt met onderwerpen en daarmee nut en 
noodzaak van de bijeenkomst toonbaar maken 

3. De monitor sociale domein kan leidraad zijn voor bespreking van onderwerpen 

Frequentie: 1 x per 6 tot 12 weken, e.e.a. afhankelijk van de op te stellen lange termijn 
agenda 

Samenstelling De werkgroep bestaat uit 1 afgevaardigde van iedere fractie met daarbij de mo-
gelijkheid voor een vervanger. De vervanger kan ook een fractievolger zijn. 

Duur De werkgroep doet voor het einde van 2025 een voorstel aan de Raad voor con-
tinuering van de werkgroep en haar opdracht indien het vervullen van de op-
dracht langer duurt dan tot eind 2025 

1 o.a. qua kosten en de wijze van uitvoering 
2 Indien nodig en gewenst kan ook bij gelegenheid de financieel expert van de fractie aanschuiven bij de werkgroep bijeenkomst als het gaat 
over de financiën van het sociaal domein 
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ChristenUnie 
PVDAGROENLINKS 

Pwenterand 

Motie: toegang 
SGP 

De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen dinsdag, 06 juli 2021, 
behandelende de kadernota 2022 

Constateert dat: 

- Het college streeft naar een laagdrempelige digitale toegang voor alle inwoners van 
de gemeente Twenterand zodat mensen snel de weg vinden naar passende 
voorzieningen, zorg en ondersteuning en een antwoord krijgen op hun vragen. 

- Het niet voor alle inwoners in Twenterand even vanzelfsprekend is om digitaal de 
goede hulp en ondersteuning te zoeken en vinden. 

- Op de website van de gemeente Twenterand verschillende categorieën van 
ondersteuning of advies zijn ondergebracht, waarbij het niet eenvoudig is om de 
goede verwijzing te vinden. Er is nu geen directe link of duidelijke verwijzing naar 
jeugdhulp, echtscheiding, eenzaamheid, armoederegisseur, meldpunt schulden of het 
zorginformatiepunt. 

Overwegende: 

De digitale toegang voor veel mensen de eerste stap is om een antwoord te krijgen 
op hun vraag of om geholpen te worden. Dit kunnen allerhande vragen zijn. Van 
uitkering, tot hulpvraag voor een kind. 

- Eenvoudig taalgebruik, visuele en auditieve ondersteuning de drempel kunnen 
verlagen tot het bezoeken van de gemeentelijke website. 

Dat het belangrijk is dat mensen bij deze eerste stap antwoord krijgen op hun vraag 
of adequaat worden doorverwezen, omdat dit mede bepalend is voor de volgende 
stappen die zij nemen. 

- Een goede toegang preventief kan zijn en duurdere voorzieningen en zorg kan 
voorkomen omdat mensen snel geholpen worden of een antwoord krijgen op hun 
vragen. 



Verzoekt het college: 

Te onderzoeken of haar website kan worden aangepast en ingericht op een manier 
zodat mensen snel en eenvoudig de weg weten te vinden naar passende hulp en 
ondersteuning. En bij het opstellen van de teksten het Taalpunt te betrekken, zodat 
deze makkelijk leesbaar en toegankelijk zijn. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Ondertekening: 

ChristenUnie 

VVD 

PvdAG roen Links 

Gemeentebelangen Twenterand 

SGP 
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ChristenUnie PVDAGROENLINKS 

Motie: toegankelijkheid sport voor mensen met 
beperking 

De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen dinsdag, 06 juli 2021, 
behandelende de kadernota 2022 

Constateert: 

Dat toegankelijkheid van gemeenten in het VN verdrag staat vermeld en dat 
gemeenten de plicht hebben om haar voorzieningen geleidelijk te verbeteren, zodat 
mensen met een beperking volwaardig mee kunnen doen. 
Twenterand als doelstelling voor de sport-en beweegvisie heeft gesteld dat 75% van 
al haar inwoners voldoende sport en beweegt, volgens de beweegrichtlijnen 2017 die 
zijn opgesteld door de gezondheidsraad. 
De gemeente in de sport- en beweegvisie 2018-2021 uitspreekt dat zij een gemeente 
wil zijn die waar mogelijk soepel meebeweegt en niet te rigide wil vasthouden aan 
regels 
In Nederland meer dan 1,7 miljoen mensen een beperking hebben, dat neerkomt op 
gemiddeld 10% van de inwoners per gemeente (Alles over sport.n1) 
De weg naar sport en bewegen niet altijd gevonden wordt door mensen met een 
beperking, ook als er wel sportinitiatieven zijn (Alles over sport.n1) 
Ook mensen met een beperking graag in de eigen gemeente willen sporten en 
bewegen 

Overwegende: 

In de sport-en beweegvisie 2018-202Iwordt uitgesproken dat iedere inwoner de 
kans moet krijgen om te sporten en te bewegen. 
Sportdeelname een gezonde leefstijl bevordert, wat zeker voor mensen met een 
beperking van groot belang is. 
Gelden vanuit de WMO in Twenterand nog onvoldoende beleidsruimte bieden om 
voorzieningen te faciliteren die maatwerk leveren om deelname aan sport voor 
mensen met een beperking mogelijk te maken. 
Er op dit moment geen aparte budgetten beschikbaar zijn in onze gemeente, waarop 
een beroep gedaan kan worden om sporten voor mensen met een beperking 
mogelijk te maken. 
De gemeente Twenterand in haar sport- en beweegvisie 2018-2021 aangeeft dat zij 
specifiek haar aandacht wil richten op mensen met een beperking en/of chronische 
aandoening, zodat ook zij kunnen deelnemen aan sport en bewegen. 

2,1 



Verzoekt het college: 

Te onderzoeken of sportdeelname door mensen met een beperking kan worden 
vergroot door voorzieningen en hulpmiddelen voor vergoeding in aanmerking te 
laten komen en deze kosten ten laste te laten komen van de VVMO. 
De sociale adviesraad en mensen met een beperking te vragen om actief mee te 
denken over sport- en beweegdeelname door mensen met een beperking. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Ondertekening: 
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ChristenUnie  SGP Pwenterand 

Motie: erventransitie 

De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen dinsdag, 06 juli 2021, 
behandelende de kadernota 2022 

Constateert dat: 

• Bedrijfsopvolging voor veel agrariërs niet meer vanzelfsprekend is en zij nadenken 
over andere verdienmodellen door zich te specialiseren of te verbreden 

• Veel eigenaren te maken hebben met asbestdaken op gebouwen die nog moeten 
worden gesloopt of waarvoor een nieuwe functie moet worden gevonden 

• De nota beleidsregels erventransitie in de gemeente Twenterand in februari 2019 is 
vast gesteld, met als doel de leefbaarheid van het platteland te bevorderen. Door het 
mogelijk maken van nieuwe functies in vrijkomende bebouwing, uitbreiding van 
woonmogelijkheden en het stimuleren van investering in de ruimtelijke kwaliteit. 

• Er bij de behandeling van het voorstel besproken is dat we het beleid erventransitie 
gaan evalueren, om na te gaan of de regels voldoende ruimte geven. 

• Inmiddels verschillende gemeenten in Zuid West Twente gezamenlijk regionale 
spelregels hebben vastgesteld voor ruimtelijke ontwikkeling van het buitengebied, 
met als doel om daar meer eenduidigheid in aan te brengen. 

• Deze regionale spelregels in een aantal gevallen meer ruimte bieden dan het 
erventransitiebeleid van gemeente Twenterand. Dat geldt bij voorbeeld voor regels 
op het gebied van bijgebouwen tot 450m2 (in ons huidige beleid max 250 m2), voor 
de mogelijkheid tot het toepassen van sloopvouchers, voor de mogelijkheden tot 
nieuwe landgoederen en de mogelijkheid van compensatiewoningen tot 2000m3 

Overweegt dat: 

• Met de start van het erventransitiebeleid onze ervencoaches veel bezoeken hebben 
gedaan en daardoor veel informatie hebben opgehaald. 

• Het van belang is dat er, waar mogelijk, eenduidigheid is in regels voor erventransitie 
in het buitengebied van Twente 



Verzoekt het college om: 

Met behulp van input van onze ervencoaches het erventransitiebeleid te evalueren en 
daarbij de mogelijkheden mee te nemen die de ons omringende Twentse gemeente 
wel bieden. 
De evaluatie begin volgend jaar aan de raad aan te bieden 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Ondertekening: 

ChristenUnie 
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SGP Christen 
Unie 

Twenterand 

Motie: Vol gas naar morgen met een biogasnetwerk 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 6 juli 2021, 

Constaterende dat: 

• De ambitie van Twenterand is, om tot de top van de meest duurzame gemeenten 
te behoren. 

• De energietransitie een grote uitdaging is om in Twenterand de gewenste 
doelstellingen te behalen. 

• De Agenda Duurzaam Twenterand een dynamisch karakter heeft. 
• De energietransitie (middels wind- en zonnevelden) een grote invloed heeft op 

de leefomgeving/ruimte. Een biogasnetwerk daarentegen hieraan verschilt ten 
opzicht van grote windmolens en zonneparken. 

Overwegende dat: 

• We de kansen tot verduurzamen niet moeten beperken, maar benutten. 
• Bij het opwekken van duurzame energie, rekening moet worden gehouden met 

de ruimtelijke impact en kwaliteit. 
• Cogas een proactieve rol neemt om biogas te transporteren via een 

biogasnetwerk al dan niet via het bestaande aardgasnet. 
• Zie bijlage voor het voorstel van Cogas regionaal biogasnetwerk Cogas. 
• Biogas, ondanks dat deze nog niet met enkel reststromen kan worden 

geproduceerd, maar hier steeds meer ontwikkelingen in gaande zijn, deze 
ontwikkelingen de moeite waard zijn om te onderzoeken. 

• Twenterand aangemerkt wordt als een zeer kansrijk gebied voor biogas met 
kansrijke clusters van melkveehouders. 

• Cogas middels pilots gaat onderzoeken hoe ook waterstof ingezet kan worden in 
de gasinfrastructuur. 

• Deze ontwikkelingen ook met name kansen bied voor ondernemers in 
Twenterand. 

Verzoekt het college: 

Om te onderzoeken hoe Twenterand gebruik kan maken van de kansen en 
mogelijkheden omtrent het voorstell van Cogas: Regionaal Biogas- of waterstofnetwerk. 
En hiervoor samen met Cogas en de provincie Overijssel zich in te zetten om te komen 
tot een realistisch plan. En de Raad hierover z.s.m. te informeren, zodat het belang 
hiervan afgewogen kan worden met in achtneming van andere ontwikkelingen die 
hieraan raken. 

Zie bijlage: Voorstel Regionaal Biogasnetwerk van Cogas 



En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

SGP, Jan Jonker 

GBT, Marcus Elzinga 

CDA, Roswitha Uitslag — van Riggelen 

CU, Carla Hilberink 

VVD, Erik Kobes 
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Voorwoord 
We staan met elkaar voor de uitdaging van de energietransitie; het verminderen 
van energieverbruik, stoppen met aardgas en gebruik maken van duurzame 
bronnen. We zijn ervan overtuigd dat biogas binnen onze regio bijdraagt aan 
een duurzame en toekomstbestendige energievoorziening. En we hebben geluk, 
want Overijssel heeft een uitstekende uitgangspositie voor biogas. We hebben 
voldoende mest, een bestaande infrastructuur als basis voor een netwerk en 
uitgebreide ervaring met biogas. Hiermee kunnen we een aanzienlijk deel van 
de toekomstige warmtevraag invullen. Cogas staat klaar om hiermee aan de 
slag te gaan. In dit document nemen we u mee in onze plannen. 

In onze visie is een regionaal biogasnetwerk essentieel om de potentie van 
biogas binnen de regio maximaal te benutten. Met onze jarenlange ervaring 
in het beheren van energie-infrastructuren en onze ervaring met een aantal 
biogasprojecten, zien we hierin een waardevolle rol voor Cogas. 

Cogas heeft zich in 55 jaar ontwikkeld van een lokaal gasvoorzieningsbedrijf 
naar een energiebedrijf van regionaal formaat dat innovatief en wendbaar is. 
We transporteren gas, elektriciteit en warmte naar ruim 3.43.000 aansluitingen, 
en hebben bewezen dat onze klanten thuis en op het werk altijd op onze energie 
kunnen vertrouwen. Ook in de toekomst willen we dat mensen op een duurzame, 
betrouwbare en betaalbare energievoorziening kunnen rekenen 

Ondanks uitdagingen omtrent betaalbaarheid van het regionale biogasnetwerk 
zien wij volop kansen voor een regionaal biogasnetwerk en gaan graag met u in 
gesprek over hoe we hier samen aan kunnen werken. 

Gerald de Haan 
Algemeen directeur Cogas 

Vol energie naar morgen Voorstel regionaal biogasnetwerk Cogas 



1 Samenvatting 

Cogas heeft in haar Energievisie de ambitie neergelegd om in 2030 een volume van 
zo miljoen m3  biogas te transporteren via een biogasnetwerk en hierin een proactievi 
rol te nemen. Hiermee kunnen we het aardgasnet van onze netbeheerder Coteq 
efficiënt blijven gebruiken en dragen we bij aan de duurzame energie ambitie van 
de regionale stakeholders. Hiertoe hebben we aanbod, afname en de mogelijke rol 
van Cogas uitgewerkt. Cogas spreekt de voorkeur uit volledig verantwoordelijk te zijr.,  
voor analyse, transport en het op de juiste wijze afleveren van biogas. Dit noemen 
de grid operator rol. Hiermee denken wij een belangrijke bijdrage te kunnen leveren 
aan een stabiel energiesysteem. 

We hebben binnen onze regio inmiddels de eerste stappen gezet om te komen tot een 
regionaal biogasnetwerk. Zo hebben we onderzocht of we bestaande infrastructuren 
kunnen overnemen van de NAM en GTS. Door een aantal leidingen over te nemen, 
ontstaat de mogelijkheid met relatief beperkte inspanning een regionaal biogasnetwe -k 
te realiseren. 

Vervolgens hebben we een data-analyse uitgevoerd met betrekking tot de veehouders 
binnen onze regio. Uit deze analyse zijn kansrijke clusters van veehouders naar voren 
gekomen, die gezamenlijk een regionaal biogasnetwerk kunnen voeden. 

Het aanbod dierlijke mest in het Cogas verzorgingsgebied is voldoende om 130 miljoen 
m3  biogas te produceren. Dit komt overeen met 85 miljoen m3  groengas waarmee in 
circa 20 procent van het huidige aardgasverbruik kan worden voorzien. Aangezien we 
ons gezamenlijk inzetten om het gasverbruik richting 2050 met isolatiemaatregelen te 
halveren, betekent dit een vervanging van 40 procent in 2050. Hiermee zou groengas 
dus in een aanzienlijk deel van de warmtevraag kunnen voorzien. 

Om te bepalen waar we het biogasnetwerk het best kunnen realiseren, hebben we 
gekeken naar de ligging van kansrijke clusters van veehouderijen ten opzichte van de 
positie van bestaande infrastructuur. Cogas zet in op een regionaal biogasnetwerk in 
ons verzorgingsgebied op basis van al aanwezige leidingen die nu buiten bedrijf zijn 
of al worden ingezet voor het transport van biogas. Hierop kunnen veehouderijclusters 
worden aangesloten. Biogas kan in een regionaal netwerk direct worden getransporteerd 
naar afnemers, of naar een biogasopwaardeer-installatie. Door middel van deze 
installatie wordt het biogas omgezet in groengas en ingevoed op het aardgasnet. 

Een voordeel van een regionaal biogasnetwerk is de leveringszekerheid. Door meerdere 
biogasproducenten en -afnemers bij elkaar te brengen, houden we het netwerk flexibel 
en robuust. Wij denken bovendien dat deze schaalgrootte een belangrijke bijdrage levert 
aan de betaalbaarheid voor zowel producent als afnemer. 

Een biogasnetwerk biedt goede oplossingen voor bedrijven en woningen die moeilijk 
elektrisch te verwarmen zijn. Biogas legt bovendien geen claim op het toch al zwaar 
belaste elektriciteitsnet. Ook de impact op het landschap is aanzienlijk kleiner dan bij 
windmolens en zonneparken. Het vergisten van mest past in de gedachte van circulaire 
landbouw. De waardevolle mineralen in de mest blijven in de regio en leveren regionale 
energie. Door vergisting op de boerderij daalt de stikstofemissie en is minder kunstmest 
nodig. 

We zijn ervan overtuigd dat een regionaal biogasnetwerk een belangrijke bijdrage levert 
aan de energietransitie in Overijssel en dat het onze regio helpt aan een duurzame, 
betrouwbare en veilige energievoorziening. We gaan graag in gesprek met betrokken 
partijen om verder te werken aan de realisatie van ons netwerk. Hierbij denken we 
aan vervolgstappen als het opzetten van een technisch concept en het maken van 
een business case. 

Vol energie naar morgen Voorstel regionaal biogasnetwerk Cogas 



2 Korte introductie in de wereld van biogas en groengas 

Biogas is een gas dat geproduceerd wordt door 
de vergisting van bijvoorbeeld mest of organische 
reststromen als graanresten en reststromen uit 
de voedingsmiddelen-industrie. Vergisting is een 
biologisch proces dat gecontroleerd plaatsvindt 
in geheel gesloten tanks, vergisters genaamd. 
Dit biogas kun je direct gebruiken, of opwerken 
naar groengas, waarmee het dezelfde kwaliteit 
krijgt als aardgas en hierdoor in het aardgasnet 
kan worden ingevoed. Biogas kan op verschillende 
manieren worden ingezet in de energietransitie. 
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De meeste bestaande vergistingsinstallaties werken met een warmtekrachtkoppeling 
(WKK). Hierbij zet de WKK-installatie biogas om in elektriciteit en warmte. De veehoud ,!r 
gebruikt de warmte voor het eigen bedrijf en levert de elektriciteit terug aan het 
elektriciteitsnetwerk. Een andere optie is dat biogas door één of meerdere veehouders 
rechtstreeks wordt geleverd aan een afnemer. De afnemer zet het biogas via een 
biogasketel om in warmte voor het bedrijf. Biogas kan zo ook worden ingevoed op 
een ketel om een warmtenet duurzaam te verwarmen. 

Het aandeel groengas neemt toe. In 2017 
stroomde er nog 1,1 miljoen m3  door de 
aardgasleidingen van Coteq. In 2020 is 
dat al toegenomen tot 8,7 miljoen m3. 

Van biogas  naar groengas 
Om biogas te kunnen gebruiken in het aardgasnetwerk moet het eerst worden 
opgewaardeerd naar aardgaskwaliteit. Voor de afnemer werkt groengas exact hetzelfde 
als aardgas, maar de herkomst is duurzaam. De bron raakt niet op en er komt bij de 
productie geen extra CO, vrij. Het aandeel groengas neemt toe. In 2017 stroomde er 
nog i,i miljoen rn3  door de aardgasleidingen van Coteq. In 2020 is dat al toegenomen 
tot 8,7 miljoen m3. 

Vol energie naar morgen Voorstel regionaal biogasnetwerk Cogas  

Hernieuwbare gassen 
Biogas en groengas vallen onder de hernieuwbare gassen: de term 'hernieuwbaar gas' 
wordt gebruikt voor gas dat wordt opgewekt uit hernieuwbare bronnen. Deze bronnen 
zijn snel te 'vernieuwen', zoals groen afval of mest. Het zijn klimaatvriendelijke varianten 
op aardgas. Naar de toekomst toe denken wij dat waterstof ook een belangrijke bijdrage 
kan leveren als hernieuwbaar gas. Door middel van diverse pilots waar Cogas bij 
betrokken is, onderzoeken we hoe we waterstof optimaal kunnen inzetten in de 
energietransitie. 

1 In het biogasopwaardeerstation wordt biogas opgewerkt naar groengas en ingevoed op 
het aardgasnet. 
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3 Cogas en de energietransitie 

Cogas levert een proactieve bijdrage aan de klimaatdoelstellingen. 
We verduurzamen onze eigen bedrijfsvoering, en zetten onze infrastructuur 
optimaal in om de energietransitie te faciliteren. Deels kan dit via bestaande 
netwerken, en deels zal hiervoor nieuwe infrastructuur moeten worden 
aangelegd. Daarnaast willen we vanuit Cogas de beschikbare data inzetten om de 
energietransitie te monitoren en onze stakeholders de juiste informatie te geven. 

Om de haalbaarheid en betaalbaarheid van de energietransitie te waarborgen, neemt 
Cogas het initiatief om de bestaande gas-infrastructuur waar mogelijk in te zetten om 
duurzaam gas te transporteren. Biogas en groengas zijn op dit moment al steeds meer 
in omloop. In 2020 is 8,7 miljoen m3  groengas ingevoed op het aardgasnet van Coteq. 

Omtrent de inzet van biogas heeft Cogas een aantal uitgangspunten: 
Cogas gelooft in de directe potentie van duurzaam gas 
In de energiemix nemen biogas en groengas een belangrijke rol in. 
Cogas richt zich op het transport van biogas 
Cogas investeert in een biogasnetwerk in haar verzorgingsgebied en neemt bij 
voorkeur de rol van grid operator op zich. In deze rol is Cogas verantwoordelijk 
voor analyse, transport en het op de juiste wijze afleveren van biogas via het 
netwerk van Cogas. 
Cogas stimuleert biogasopwaardeerinstallaties 
Dit ontzorgt producenten die biogas naar groengas willen opwerken, en niet 
zelf willen of kunnen investeren in een opwerker. 
Cogas stimuleert in de start up-fase producenten en afnemers waar mogelijk 
Dit doet Cogas om projecten een stimulans te geven richting realisatie. 
De projecten dragen zo bij aan de benodigde schaalgrootte. 

Vol energie naar morgen Voorstel regionaal biogasnetwerk Cogas  

Biogas: duurzaam alternatief 
Als biogas is opgewerkt naar groengas, kan het rechtstreeks op het aardgasnet worden 
ingevoed. Daarmee is het een duurzame vervanger van aardgas. Voor de inwoner is het 
een ideale oplossing; hij hoeft geen aanpassingen in de woning te doen om zijn huis te 
verwarmen. Biogas legt geen extra claim op het toch al zwaar belaste elektriciteitsnet, en 
kan zelfs worden ingezet om het elektriciteitsnet te ontlasten. Biovergisters zijn 
landschappelijk beter in te passen dan windmolens of zonneparken. 

Vergisting vermindert de ammoniakemissie op de boerderij. Hierdoor daalt de 
stikstofemissie. Vergisting zorgt dat het aandeel minerale stikstof in dierlijke mest 
toeneemt. Veehouders besparen hierdoor op kunstmest, wat weer een positieve impact 
heeft op het grondwater. De reductie van kunstmest heeft ook een klimaatrendement, 
omdat ongeveer lo m3  aardgas nodig is om een kilogram kunstmest te produceren. 

Kortom, biogas draagt op verschillende manieren direct en indirect bij aan het 
verduurzamingsvraagstuk waar we met elkaar voor staan. 
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Gemeente 
Dinkelland Gemeente 

Wierden 

Gemeente 
Hardenberg 

Gemeente 
Twenterand 

Gemeente 
Tubbergen 

Gemeente 
Borne 

Gemeente 
Hof van Twente 

1' Het verzorgingsgebied van Cogas. 
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4 Voorstel regionaal 
biogasnetwerk 

Cogas heeft als netwerkbedrijf jarenlange ervaring in het beheren van 
ondergrondse infrastructuren. Deze kennis en ervaring zetten we graag in om 
een regionaal biogasnetwerk te ontwikkelen. Hiervoor is een succesvolle 
samenwerking met veehouders en overige stakeholders cruciaal. 
Het produceren van biogas op een melkveebedrijf kan een goede aanvulling zijn 
op het inkomen van de veehouder. De kosten moeten hierbij echter zo laag 
mogelijk worden gehouden. In een regionaal biogasnetwerk kan het gas worden 
getransporteerd naar meerdere afnemers, waardoor de afzetmogelijkheden en 
de hierbij behorende zekerheid toeneemt. Ook hoeft niet elke boerderij ter 
plekke biogas met dure apparatuur om te zetten naar groengas. 

Door de vele buiten bedrijf gestelde leidingen binnen het Cogas verzorgingsgebied is 
het opzetten van dit netwerk relatief eenvoudig en goedkoop, een groot deel van de 
leidingen ligt er immers al. Hierdoor kan snel een goede start aan het biogasnetwerk 
worden gegeven. 

Om het netwerk een succes te laten worden is een aantal randvoorwaarden belangrijk. 
Zo moet er nu en in de toekomst voldoende mest zijn bij boerderijen relatief dicht bij 
het bestaande netwerk. Vervolgens moeten deze bedrijven ook willen meedoen en een 
vergister willen plaatsen. Voor hen zal een positieve business case doorslaggevend zijn. 

Over het gehele netwerk gezien, van producent tot afnemer, moet zowel technisch, 
financieel als organisatorisch een werkend concept worden opgesteld. ledere partij 
moet een voordeel hebben bij de opzet van het regionale netwerk. Een continue 
productie is daarbij net zo belangrijk als een continue afzet verbonden door een 
veilig en stabiel netwerk. 

4 Voorbeeld 

Duurzaam gas in de gemeente Hardenberg 

Coteq Netbeheer, Cogas, Rendo en N-TRA onderzoeken samen of het mogelijk 
is om duurzaam gas in te voeden in het bestaande aardgasnet in de gemeente 
Hardenberg Dat moet evenveel duurzaam gas zijn als nu aan aardgas wordt 
afgenomen door huishoudens en bedrijven De partijen kijken ook naar de 
mogelijkheden om lokaal duurzaam gas te produceren De afspraken over 
dit onderzoek zijn vastgelegd in een intentieovereenkomst De gemeente 
Hardenberg gebruikt de uitkomsten van het onderzoek voor de 
Transitievisie Warmte 

Wij gaan uit van een regionaal biogasnetwerk met als basis de bestaande buiten bedrijf 
gestelde leidingen, waarop clusters van biogasproducenten worden aangesloten. Omdat 
biogas continu geproduceerd wordt en het niet eenvoudig is om biogas tijdelijk op te 
slaan, moet voor alle geproduceerde biogas directe afzet bestaan. Met het regionale 
biogasnetwerk richt Cogas zich voorlopig op het leveren van biogas aan ketels en het 
leveren van groengas op het aardgasnet van Coteq. Op deze manier zetten we biogas 
optimaal in, en hebben we een constante afname in het aardgasnet. 

Het kan interessant zijn om biogas rechtstreeks te leveren aan woningen die moeilijk 
op een andere manier kunnen worden verduurzaamd. Er moet dan wel een oplossing 
worden gevonden voor de opslag van biogas, omdat de warmtevraag in een woning 
niet constant is. Je moet biogas dus kunnen opslaan om het gedurende het jaar aan 
de woning te kunnen leveren. Daarnaast kun je onderzoeken of grootschalige vergisters 
in de winter meer biogas kunnen produceren. 

vol energie naar morgen Voorstel regionaal biogasnetwerk Cogas 



Om te onderzoeken hoeveel mest beschikbaar is in het verzorgingsgebied van Cogas, 
is gekeken naar mest van grondgebonden bedrijven. Dit omdat mest van niet-
grondgebonden bedrijven (veelal varkens- en pluimveebedrijven) nu al wordt afgevoerd. 
Deze mest kan in grootschalige vergisters benut worden voor biogasproductie, zoals 
Twence in Zenderen van plan is. Dit valt buiten de scope van dit document, maar Cogas 
volgt actief de ontwikkelingen. 

Mest van melkveebedrijven blijft op de boerderij en wordt op eigen land uitgereden. 
Daarom ligt de focus op de melkveebedrijven in onze regio. Hierbij gaan we verder uit 
van mono mestvergisting, dus vergisting van l00% dierlijke mest zonder toevoeging 
van andere producten. 

Vanaf circa 85 koeien wordt het financieel interessant om biogas te produceren voor 
een agrariër, mits deze op een biogasnetwerk wordt aangesloten. Potentieel is er bij 
bedrijven met meer dan 85 koeien, 1,6 miljoen ton mest beschikbaar. Hiermee kan 
50 miljoen m3  biogas geproduceerd worden, of ruim 33 miljoen m3  groengas. 

4.1 Potentieel mestaanbod 

De totale hoeveelheid mest, zowel grondgebonden als niet-grondgebonden, in het Cogas 
verzorgingsgebied bedraagt circa 4,7 miljoen ton. Met deze mest zou in totaal 130 
miljoen m3  biogas geproduceerd kunnen worden. Dit komt overeen met 85 miljoen m3  
groengas. Dat is voldoende om zo% van het huidige aardgasverbruik te vervangen. 
Verwacht wordt dat door onder andere isolatiemaatregelen in woningen het gasverbruik 
zal halveren richting 2050. Hierdoor zou zelfs 40% van het gasverbruik door biogas 
vervangen kunnen worden. 

   

1~ 4  

  

   

  

tilffitrgr 
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Een mestvergister op een melkveebedrijf. 

4.2 Hoofdinfrastructuur biogasnetwerk 

Aanleg van volledig nieuw biogasnetwerk is een kostbare zaak. Vandaar dat Cogas heeft 
bekeken of bestaande leidinginfrastructuur kan worden ingezet voor een biogasnetwerk. 
Dit heeft een ruwe schets van de benodigde hoofdinfrastructuur opgeleverd. 
Het basisnetwerk is een aaneenschakeling van bestaande, (deels buiten 
gebruik gesteld) en nieuw aan te leggen biogas transportleidingen. 

De bestaande leidingen zijn: 
Een stortgasleiding van Cogas van Almelo naar Delden; 
Een aardgasleiding van de Gasunie rond Almelo; 
Een bestaande Cogas biogasleiding van Fleringen naar Almelo; 
NAM-leidingen in de gemeenten Tubbergen en Dinkelland; 
Een Coteq leiding van Rossum naar Hengelo. 

Om tot een regionaal netwerk te komen zullen dan nog enkele leidingen moeten worden 
aangelegd. De lengte van nieuwe aanleg bedraagt is% van de lengte van het totale 
beoogde netwerk. 

Uit data-analyse van Cogas blijkt dat in de directe nabijheid van de leidingen de volgende 
aantallen grondgebonden bedrijven gevestigd zijn met bijbehorende biogas potentie: 

Leiding 
	

Biogas 	Veehouders > 85 koeien 

Stortgasleiding Almelo - Delden 

Aardgasleiding rond Almelo 

Biogasleiding Fleringen - Almelo de Pook 

NAM leiding Tubbergen 

NAM leiding Dinkelland 

Coteq leiding Rossum - Hengelo 

1.086.391 

704.007 

1.131.439 

1.362.965 

1.520.109 

1.037.153 

8 

5 

8 

11 

13 

8 

6.842.064 
	

53 
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Leidingen in beheer bij Cogas 
Leidingen van NAM en GTS 
Nieuw aan te leggen leidingen 

 

     

     

     

      

Potentiële hoofdinfrastructuur van het biogasnetwerk. 
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4.3 Clusters 	 4.4 De ambitie van Cogas 

Cogas heeft de ambitie om een regionaal biogasnetwerk te ontwikkelen. In de afbeelding 
op pagina 13 is dit potentiële biogasnetwerk weergeven. Het betreft een regionale 
infrastructuur waarop 13 kansrijke clusters van veehouders het biogas kunnen invoeden. 
Separaat van dit netwerk bevinden zich in de omgeving van Hardenberg een aantal 
kansrijke clusters die met elkaar ook een netwerk kunnen vormen. 

Daarnaast heeft Cogas voor haar hele verzorgingsgebied bekeken waar de veehouderijen 
met de grootste biogaspotentie (dus de grootste veestapel) het dichtst bij elkaar gelegen 
zijn. Dit heeft 19 kansrijke clusters opgeleverd. 

Bij deze clusterbenadering is leidend dat de investering op het boerenbedrijf zo laag 
mogelijk uitkomt. Het biogas wordt op de boerderij geproduceerd en via het netwerk 
afgevoerd naar de afnemers of een centrale biogasopwaardeerinstallatie. Deze laatste 
kan door Cogas worden beheerd en onderhouden, zoals Cogas nu ook al doet bij 
bijvoorbeeld de biogasopwaardeerinstallatie de Pook bij Almelo. 

Het nieuw aan te leggen leidingwerk zal zoveel mogelijk langs logische routes worden 
aangelegd, zoals langs wegen en zo weinig mogelijk onder waterwegen en spoorwegen 
door. Indien gebruik kan worden gemaakt van bestaande leidingen, heeft dat altijd de 
voorkeur. Verder is ook voor deze clusters gekeken naar de grondgebonden 
melkveebedrijven met minimaal 85 koeien. Voor kleinere bedrijven is het individueel 
vergisten van mest momenteel niet interessant. 

Per cluster leggen we een verzamelleiding aan. Hierin verzamelen we het biogas op een 
gereguleerde druk waardoor transportgarantie ontstaat. Voordeel hiervan is dat de 
veehouder het biogas op lage druk kan invoeren. Dit is eenvoudiger en zorgt voor een 
betere businesscase voor de veehouder. Vanuit de verzamelleiding gaat het biogas naar 
een biogas transportleiding van het basisnetwerk. 

Er zijn uiteindelijk 19 kansrijke clusters geïdentificeerd. 13 daarvan liggen rond de 
potentiële hoofdinfrastructuur van het biogasnetwerk. De andere 6 bevinden zich in de 
omgeving van Hardenberg. 

Door te kiezen voor een regionaal biogasnetwerk: 
Voorkomen we 'cherry picking' van projecten en werken we toe naar een 
integrale oplossing voor de regio. Zo kunnen ook minder kansrijke clusters 
biogas produceren; 
Minimaliseren we volloopkosten in de gehele keten en komen we tot zo 
gunstig mogelijke business case; 
Ontstaat er flexibiliteit in het net. Doordat er sprake is van veel 
biogasproducenten en -afnemers, kan het (tijdelijk) uitvallen van een 
vergister of een biogasketel door de rest van het netwerk worden 
opgevangen; 
Kunnen optimale locaties worden gekozen voor het invoeden van groen gas; 
Kan lokaal geproduceerd biogas ook lokaal worden ingezet afhankelijk van 
de vraag. 
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Leidingen in beheer bij Cogas 
Leidingen van NAM en GTS 
Nieuw aan te leggen leidingen 

  

      

      

      

       

    

Kansrijke clusters van mei kveehouders 

 

       

t Geografische weergave concept regionaal biogasnetwerk 
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4.5 Technische opbouw van het netwerk 

In de afbeelding op pagina 15 is aangeven hoe het beoogde biogasnetwerk 
technisch is opgebouwd en aansluit op het al aanwezige aardgasnetwerk. 

De clusters van veehouders leveren biogas af op de verzamelleiding (relatief lage druk). 
Door het biogas op lage druk te verwerken ontstaan significante voordelen voor het 
elektriciteitsverbruik en benodigde apparatuur. 

Vanuit deze verzamelleiding kan het biogas: 
Direct worden geleverd aan een lokale afnemer als biogas; 
Worden omgezet naar groengas; 
door Cogas worden gecomprimeerd naar de hoofdinfrastructuur van het regionale 
biogasnetwerk, met een groter bereik van afzetmogelijkheden. 
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?Technische opbouw van het netwerk. 
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5 Samenwerken aan een 
regionaal biogasnetwerk 

Cogas zet zich samen met de partners binnen de RES in voor een regionaal 
biogasnetwerk. Om hierin goed samen te werken willen we een coalitie oprichten 
van gemeenten, Twence en Cogas. Vanuit deze coalitie willen we concrete plannen 
maken om de potentie van hernieuwbaar gas optimaal te benutten door middel van 
een regionaal biogasnetwerk. Denk hierbij aan het maken van afspraken over het zo 
goed mogelijk faciliteren van mestvergisting in ruimtelijk beleid, en het maken van 
een routekaart waarin we laten zien voor welke gebieden in onze regio hernieuwbaar 
gas het meest kansrijk is. Op deze manier benutten we onze lokale bronnen en dragen 
we ook bij aan de kringlooplandbouw. 

Ook zal de inzet van hernieuwbaar gas positief bijdragen aan de betaalbaarheid van de 
energietransitie, omdat we iedere aanwezige bron zo goed mogelijk moeten benutten 
om een afwenteling op elektrificatie te voorkomen. Elektrificatie van de warmtevraag 
lijkt al snel een oplossing, maar de opgave voor duurzame opwek en de maatschappelijke 
kosten die hiervoor moeten worden gemaakt in de infrastructuur worden hierdoor alleen 
maar hoger. 

Dit zou wel het geval zijn als een aantal andere positieve milieueffecten een waarde 
zouden krijgen. Hierbij kan gedacht worden aan het reduceren van ammoniakuitstoot 
uit mest door een vergister en het tegen hoger tarief kunnen leveren van groene CO, uit 
biogas, bijvoorbeeld aan de tuinbouw. 

Ook zouden de kosten voor het transporteren van biogas gesocialiseerd kunnen worden, 
zoals dit ook voor het transporteren van groene stroom vanaf windmolens het geval is. 
Het realiseren van een 'level playing field' met wind- en zonne-energie lijkt een logische 
stap, zodat biogas niet meer met achterstand deelneemt aan de SDE++ regeling. 

Lobby 
Er zou dan ook een lobby moeten worden gestart om de positie van boerderijvergisting 
te verbeteren. Dit geldt dan zowel voor de tariefstelling in de SDE++ regeling als de 
ruimte die de bestemmingsplannen op agrarische bedrijven momenteel bieden. 
Steun van gemeenten is hiervoor essentieel. 

Vanuit Cogas zijn we ervan overtuigd dat een regionaal biogasnetwerk het meest 
kansrijk is als dit wordt gevoed vanuit meerdere clusters. Schaalvergroting vergroot de 
leveringszekerheid en draagt bij aan de betaalbaarheid voor de afnemer. Dit regionale 
biogasnetwerk maakt vergisting interessant voor individuele veehouders die tot nu toe 
geen business case voor vergisting hebben. 

Betaalbaarheid 
Met de huidige SDE++ regeling is het voor kleine en middelgrote melkveehouders 
financieel beperkt interessant om zelf biogas om te zetten naar groengas of duurzame 
warmte. Schaalgrootte is essentieel voor een goede business case. Met de aanleg van 
een biogasnetwerk kan biogas geproduceerd worden op het agrarisch bedrijf, en 
vervolgens centraal worden getransporteerd naar afnemers zoals de industrie of het 
biogasopwaardeerstation waar het wordt omgezet naar groengas. Dit verbetert het 
financiële rendement voor de melkveehouder. Deze verbetering is nog onvoldoende 
om een biogasnetwerk operationeel te krijgen. 
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Oog voor het totale energiesysteem 
Zowel de gebouwde omgeving als de industrie en mobiliteit zullen gebruik willen mak 
van het beschikbare hernieuwbaar gas. Samen met onze partners moeten we hierover 
afspraken maken waarbij we oog hebben voor de veiligheid, betaalbaarheid en 
duurzaamheid van het totale energiesysteem. Cogas houdt rekening met alle afnemer, . 
en behartigt deze belangen om hiermee te voorkomen dat alleen de meest lucratieve 
afnemers betaalbaar verduurzaamd kunnen worden. 

Waterstof 
In de toekomst kan waterstof ook een rol spelen als hernieuwbaar gas. 
Cogas onderzoekt met diverse pilots in hoeverre waterstof kan worden ingezet in de 
huidige gasinfrastructuur. Als dit succesvol kan worden ingezet, kan ook waterstof eer 
belangrijke bijdrage leveren binnen de warmtetransitie. In ons voorstel voor het 
regionale biogasnetwerk houden we rekening met deze ontwikkeling. 

We willen intensief samenwerken met alle betrokken partijen in de regio om de inzet 
van hernieuwbare gassen succesvol te maken. De komende tijd blijven we lopende 
samenwerkingen met onze stakeholders intensiveren en ook nieuwe samenwerkingen 
initiëren, om vooral met elkaar de kansen voor biogas in onze regio te benutten. 

Meer weten over hoe we ook in de toekomst onze klanten willen voorzien 
van warmte en elektriciteit? 

energietransitie.cogas.n1 
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TWENTERAND 
Twenterand 

MOTIE REPRESENTATIVITEIT BURGERPEILINGEN 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in de vergadering van 6 juli 2021 

Constaterende dat: 

• Er geen referendumverordening aanwezig is 
• Regelmatig burgerpeilingen worden uitgezet 
• Beleid gemaakt wordt op basis van de uitkomsten van burgerpeilingen 
• Het aantal respondenten van burgerpeilingen vaak tegenvalt 

Van mening dat: 

• Burgerpeilingen een alternatief zijn voor referenda 
• De representativiteit van burgerpeilingen vaak omstreden is door de lage 'opkomst' 
• Beleid op basis van de uitkomsten van een burgerpeiling pas ontwikkeld zou moeten worden 

wanneer de burgerpeiling in voldoende mate representatief is 
• Een burgerpeiling pas representatief is wanneer tenminste 25% van het aantal 

kiesgerechtigden heeft gereageerd 

Verzoekt het college van burgemeester en wethouders: 

• Voortaan een burgerpeiling pas mee te nemen in beleid wanneer er een opkomst gehaald is 
van tenminste 25% van het aantal kiesgerechtigden 

• In iedere burgerpeiling dit aantal ook te communiceren met de inwoners als zijnde de drempel 
voor de representativiteit van de peiling 

en gaat over tot de orde van de dag 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

PVV Twenterand 
Erik Veltmeijer 

Raadsvergadering d.d  	-   
- r-Arzttrifficecif}gener~- 
- aettgehotrefereye~reFf  
- na h.st. alingsriramen / verworpen met 
.57. stemmen voor en 1...../..-stemmen tegen 

CDA Twenterand 	—spe_ ge.c›...  Roswitha Uitslag , 
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TWENTE RAND STwenterand P 
Motie effectrapportage camera's Station Vroomshoop 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 6 juli 2021, behandelend de Ka-
dernota 2022 

Overwegende dat: 

• Er camera's hangen op het Station Vroomshoop 
• Er nog steeds overlast is op het betreffende station en in de nabijheid 
• De camera's er zijn gekomen op voorspraak van de gemeenteraad 
• De gemeenteraad nooit geïnformeerd wordt over de effecten van deze camera's 
• Deze camera's gemeenschapsgeld hebben gekost en nog steeds kosten 

Van mening dat: 

• Er op enig moment geëvalueerd moet worden of het plaatsen van camera's op het sta-
tion een positief effect heeft op de mate van overlast, vernielingen, intimidaties, dealen 
enz. 

• Hiervoor de raad tweemaal per kalenderjaar geïnformeerd moet worden over de effec-
ten van de camera's, middels een rapportage, waarin opgenomen cijfers over aantal ge-
constateerde overtredingen, aantal op heterdaad betrapte personen en het aantal ver-
oordelingen als gevolg van het uitlezen van camerabeelden als ook de bevindingen van 
de politie over de functie van de camera's daar waar het gaat om het voorkomen van 
strafbare feiten 

Verzoekt het college: 

• Tweemaal per kalenderjaar met een dergelijke rapportage (op basis van anonimiteit) 
richting de gemeenteraad te komen. Deze effectrapportages worden opgenomen in het 
Integraal Veiligheidsbeleid. De eerste rapportage wordt betrokken bij het aanstaande 
debat over dit beleid. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

PVV 	 GBT 	 VVD 	 CDA 	 SGP 
Erik Veltmeijer 	Marcus Elzinga 	Erik Kobes 	Roswitha Uitslag 	Jan Jonker 
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TWENTERAND SGP 
z 

MOTIE FATSOENLIJK BERMBEHEER/GROENSTROKEN 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in de vergadering van 6 juli 2021 

Constaterende dat: 

• Niet alle bermen en groenstroken evenveel worden gemaaid 
• Weinig maaien van bermen kan leiden tot een verpauperde uitstraling 
• Mensen zelf gaan maaien om zo niet op de weg te hoeven lopen 
• Bermen die niet gemaaid worden daar waar mensen wonen en wandelen er zeer slordig 

uitzien omdat het lange gras en eventuele bloemen platgetrapt worden 
• Lang gras soms zorgt voor onveilige verkeerssituaties 

Van mening dat: 

• Inwoners recht hebben op fatsoenlijk onderhoud van groen 
• Het onderhouden van groen een kerntaak is van de gemeente 
• Het stimuleren van biodiversiteit prima is, maar dat inwoners hier geen last van hoeven te 

hebben 
• Lang gras de aanwezigheid van teken e.d. vergroot waardoor de volksgezondheid in het 

geding kan komen 
• Lang gras bij langdurige droogte eerder kan leiden tot een bermbrand 
• Fatsoenlijk berm beheer bestaat uit het regelmatig maaien van bermen en groenstroken 
• Daar waar netjes gemaaid wordt de buurt er ook veel beter uit ziet, verzorgder. 
• Onverzorgd groen eerder uitnodigt om afval te dumpen 

Verzoekt het college van burgemeester en wethouders: 

• Te inventariseren (via dorpsraden, sociale media en binnengekomen e-mails) waar onvrede is 
over het huidige bermbeleid/groenstrookbeleid en daar fatsoenlijk maaibeleid toe te passen 

• Hierbij gebruik te maken van mensen vanuit de Participatiewet, mensen in de bijstand die 
kunnen werken en statushouders die nog niet in hun eigen inkomen kunnen voorzien 

PVV Twenterand 	SGP Twenterand 
Erik Veltmeijer 	Jan Jonker 

Raadsvergadering d.d. 	 k 
- £.-ft erresrmeta 
- aa~turrlawertJeffetawm 
- na h.st. aert—j----.~-/ verworpen met 
..74. stemmen voor en AST stemmen tegen 

ScA? 

en gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 
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Pwenterand 

J'1 27 

Motie: opdracht jongerenwerk 

Datum: 6 juli 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 6 juli 2021 
behandelende de kadernota 2022. 

Constaterende dat: 
Er in 2017 een notitie herpositionering jongerenwerk is vastgesteld in de 
raad met de opdracht aan vier organisaties voor het jongerenwerk in 
Twenterand om te komen tot één team jongerenwerk. 
Hier vanuit de gemeente Twenterand in de afgelopen vier jaar regie op 
gevoerd en ondersteuning op ingezet is om dit proces te ondersteunen. 
Uit de informatie, die het college heeft gedeeld met de raad in december 
en de brief van 11 mei 2021 van het college over de eerste kwartaal-
rapportage aan de betrokken organisaties, blijkt dat de samenwerking nog 
(steeds) niet gelukt is. 
Drie van de vier organisaties inmiddels te kennen hebben gegeven niet 
langer samen te willen werken met de vierde partij en het initiatief hebben 
genomen om gezamenlijk te komen met een voorstel tot uitvoering van 
het jongerenwerk in Twenterand. 
Dat op basis van voorgaande geconcludeerd kan worden dat de opdracht 
om te komen tot één team voor het jongerenwerk in Twenterand niet 
geslaagd is en daarmee de raad en college weer aan zet zijn. 

Overwegende dat: 
Het met de meeste jongeren goed gaat, maar dat er ook jongeren zijn die 
kwetsbaar zijn en ondersteuning nodig hebben. 
Kwetsbare jongeren die verschillende problemen hebben in verschillende 
levensgebieden waarbij het gaat om zaken als inkomen, onderwijs, werk, 
vrije tijd, middelengebruik, enz. 
De gemeente Twenterand wil dat kinderen en jongeren evenwichtig 
opgroeien en actief participeren. 
De gemeente Twenterand wil dat er voldoende ontwikkelings- 
mogelijkheden zijn voor jeugdigen op alle levensgebieden. 
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Verzoekt het college van burgemeester en wethouders op om: 
- De huidige opdracht, uit 2017, voor de vier organisaties voor het 

jongerenwerk in Twenterand, om te komen tot een integrale aanpak voor 
het uitvoeren van het jongerenwerk te stoppen. 

- Te komen met een opdracht voor het uitvoeren van een integrale en 
brede aanpak van jongerenwerk in Twenterand door één organisatie die 
sociaal verankerd is in alle kernen van de gemeente Twenterand met 
ingang van 1 januari 2023. 
De uitvoering van de brede en integrale aanpak invulling te geven vanuit 
het volgende kader: 

Het jongerenwerk: 
o sluit aan bij de leefwereld en de omgeving van de jongeren. 
o is gericht op het versterken van zelfredzaamheid en regie op het 

eigen leven van de jongere. 
o is gericht op vroeg signalering en preventie. 
o levert een bijdrage aan de leefbaarheid en veiligheid in de openbare 

ruimte. 
o werkt in de buurt van de jongeren en is outreachend, d.w.z. dat de 

jongeren worden opgezocht. 
c) wordt lokaal zichtbaar uitgevoerd en vindt plaats in alle kernen. 
o wordt uitgevoerd in samenwerking en samenhang met andere 

partners en maakt onderdeel uit van de lokale infrastructuur. 
- Zorg te dragen dat in de periode vanaf heden tot en met 31 december 

2022 de uitvoering van het jongerenwerk gewaarborgd is en dat er gedaan 
wordt wat nodig is door de betrokken organisaties. 

- De raad regelmatig te informeren over de voortgang om te komen tot een 
nieuwe opdracht voor de uitvoering van het jongerenwerk in Twenterand 
door één organisatie met ingang van 1 januari 2023. 

En gaat over tot de orde van de dag 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 4P,  

VVD 
Erik Kobes 

Raadsvergadering d.d 	  
- zdestreengememen- 
,--attftgehertieker~~ 
- na h.st. aangenomen / vAppeosopate met 
.vz  stemmen voor en 	stemmen tegen 
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TWENTERAND 

Motie: 
Onderzoek naar realiseren van groenstrook voedselbos langs de N36 

Datum: 6 juli 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 6 juli 2021 
behandelende de kadernota 2022. 

Constaterende dat: 
De provincie Overijssel zich tot doel heeft gesteld om in de komende jaren 
voor iedere inwoner een boom te planten in het teken van 1,1 miljoen 
bomen planten; 
Er een herplant plicht is ten aanzien van gekapte bomen; 
Biodiversiteit in Nederland zwaar onder druk staat; 
Groenstroken en voedselbossen de biodiversiteit vergroten en stikstof 
kunnen binden; 
De N36 een drukke verbindingsader is met veel verkeer en een groene 
buffer tussen verkeer en wonen langs de N36 in Twenterand gewenst is; 

Overwegende dat: 
Groenstroken en voedselbossen sociaal-maatschappelijke 
gemeenschappen versterken; 
Groenstroken en voedselbossen passen in het subsidiemodel van 
"1 miljoen bomen"; 
voedselbossen de aantrekkelijkheid van de woonkern Westerhaar- 
Vriezenveenswijk vergroten; 
Er nieuwbouw gaat plaatsvinden in de "Oale Bouw" in Westerhaar- 
Vriezenveensewijk en dit het moment is om samen met bewoners ook te 
kijken naar en te betrekken bij de inrichting van hun woon- en 
leefomgeving 
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PVDA  GROENLINKS  
TWENTERAND 

Verzoek het college van burgemeester en wethouders op om: 
- Te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn tot het ontwikkelen en 

realiseren van een groenstrook en/of voedselbos langs de N36 bij 
Westerhaar-Vriezenveenswijk; 

- Te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om bij realisatie van de 
groenstrook en/of een voedselbos gebruik te maken van de subsidie 
"1 miljoen bomen"; 

- Bij het onderzoek tot het ontwikkelen van een groenstrook en/of 
voedselbos betrokken aanwonenden, grondeigenaren, agrariërs en de 
woningbouwstichting Mijande te betrekken: 

- De raad over de mogelijkheden en de kosten van ontwikkeling en 
realisatie van een groenstrook en/of voedselbos de raad te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 

GBT 
Marcus Elzinga 

	

Raadsvergadering d.d 	  
- r44~eantjeineman 

aaseshetteleti4-eveggettemen  
h.st. aangenomen / veregorPewmet 

	

7.0 stemmen voor en 	stemmen tegen 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTEFtAND 

Motie: versterken en vergroten betrokkenheid bij en herstel van 
vertrouwen van inwoners bij lokale democratie 

Datum: 6 juli 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 6 juli 2021 
behandelende de kadernota 2022. 

Aanleiding 
Steeds weer bedenken we regels en systemen die werken voor de overheid, maar 
vaak verkeerd uitvallen voor burgers. Dit kan niet de bedoeling zijn. Tjeenk Willink 
(voorlaatste-informateur) zegt hierover: "Als je beleid maakt zonder dat je weet 
wat de gevolgen zijn voor de uitvoering, zonder dat je de mensen die het 
uitvoeren en de mensen die het raakt hoort, dan krijg je ongelukken. Bestuurders 
moeten bij beleid de gevolgen van de gekozen uitvoering in kaart brengen en de 
uitvoerders het vertrouwen geven door naar ze te luisteren. Dan krijgen 
uitvoerders en de mensen om wie het gaat vertrouwen in het nieuwe beleid. Doe 
je dit niet, dan verliest de politiek / de overheid het vertrouwen van zowel de 
uitvoerders van het beleid als de mensen die van het mislukte beleid slachtoffer 
zijn". 

De vraag is: werken wij bij de overheid vanuit regels en systemen of zijn we echt 
van plan ook te werken vanuit wat we samen willen bereiken? De inzet van politiek 
bestuur, óók lokaal, moet zijn te werken en te denken vanuit de bedoeling 	van 
wat we willen bereiken. Voor een Twenterand waar het goed wonen en werken is. 

Constaterende dat: 
Burgers steeds vaker en steeds meer het vertrouwen verliezen in de overheid en 
in de uitwerking van beleid en regelgeving; 
De overheid op nationaal, provinciaal en ook lokaal niveau regelgeving opstelt, 
die vaak onuitvoerbaar is en bovendien is gebaseerd op wantrouwen en 
uitsluiting; 
Er in de uitvoering van de regelgeving vanuit (juridische) systemen wordt 
gehandeld en niet vanuit de bedoeling; 
De afstand tussen overheid en inwoner groter wordt en daarmee ook het 
wantrouwen in de politiek; 
Er ook in Twenterand inwoners zijn die een afstand ervaren en zich niet gehoord 
voelen bij de gemeente en haar lokale bestuurders; 
Dit thema een verantwoordelijkheid is van raad en college, ieder vanuit hun eigen 
rol. 
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Verzoekt de raad en het college van burgemeester en wethouders gép om: 
- Als raad en college actief bezig te gaan met het thema hersteld vertrouwen en 

het vergroten van de betrokkenheid tussen bestuur en inwoners; 
Jaarlijks een raadsconferentie te houden onder begeleiding van (een) extern 
deskundige(n) die met de raad van Twenterand aan het werk gaat met hierboven 
genoemde thema's; 
De raadsconferenties te houden met als doel om blijvend en structureel 
aandacht te hebben voor relatie inwoners en bestuur en na te gaan op welke 
manier er gewerkt kan worden aan een (hersteld) vertrouwen en te werken aan 
een (grotere) betrokkenheid van inwoners bij het lokale bestuur; 
De raadsconferenties te houden en te gebruiken om na te gaan op welke manier 
de raad en het college hun rol kunnen invullen en welke instrumenten ingezet 
kunnen worden om te kunnen toetsen of beleid en regelgeving uitvoerbaar zijn; 
De raadsconferenties te houden om na te gaan op welke manier inwoners en 
organisaties betrokken kunnen worden om gemeentelijk beleid mee te 
ontwikkelen en te toetsen op uitvoerbaarheid (bijvoorbeeld via burgerfora). 

- De uitkomsten van de raadsconferenties te vertalen naar voorstellen die 
bijdragen aan (hersteld) vertrouwen en (vergroten) betrokkenheid tussen bestuur 
en inwoners van Twenterand. 
Bij de raadsconferenties ook inwoners hierin een plek te geven. 

- Een budget voor de raadsconferenties beschikbaar te stellen van structureel 
€ 10.000. 

En gaat over tot de orde van de vergadering. 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 

Raadsvergadering 	-47  - 
Mestraelogenemen 
aengehottEk~Pijeoemefi 

- na h.st. omgesmolten I verworpen met 
stemmen voor en 3,t. stemmen tegen 

4 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTERAND 

Motie: gebruik van Glyfosaat 

Datum: 6 juli 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 6 juli 2021 
behandelende de kadernota 2022. 

Constaterende dat: 
Het gebruik van het bestrijdingsmiddel glyfosaat (ook bekend onder de 
merknaam Roundup®) nationaal en internationaal steeds meer ter 
discussie staat vanwege aantoonbare schade aan mens, dier en milieu; 
Het gebruik van glyfosaat mogelijk kankerverwekkend is; 
er steeds meer bezwaren zijn van omwonenden tegen het gebruik van 
glyfosaat in de nabijheid van de woon- en leefomgeving; 
ondanks deze schadelijkheid dit middel in de Nederlandse landbouw nog 
veelvuldig wordt gebruikt, ook in Twente en ook in Twenterand; 
ondanks deze schadelijkheid dit middel voor Nederlandse particulieren 
nog steeds te koop is in onder meer tuincentra, ook in deze regio. 

Overwegende dat: 
glyfosaat vanwege verontreiniging van het grondwater in Nederland al 
enkele jaren niet meer gebruikt mag worden als onkruidbestrijder in de 
openbare ruimte; 
de Tweede Kamer vorig jaar een motie aannam om gebruik van glyfosaat 
in de landbouw drastisch te verminderen; 
Er steeds meer gemeenten in Nederland zijn die geen glyfosaat gebruiken 
en overgaan naar biologische en milieuvriendelijke bestrijdingsmiddelen 
(Doetinchem, Olst-Whije, Doetinchem); 
Waterbedrijf Vitens glyfosaat een giftig bestrijdingsmiddel noemt en dat 
voorkomen moet worden dat dit in het grondwater komt en gebruik van 
dit middel dan ook ernstig ontraadt; 
Natuurorganisaties in Nederland en ook in Overijssel oproepen tot natuur 
inclusieve landbouw - waarin geen plaats is voor chemische 
bestrijdingsmiddelen als glyfosaat - en dit op te nemen in het 
gemeentelijk beleid en gronden zo veel mogelijk natuur-inclusief te 
beheren. 
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TWENTERAND 

Verzoekt het college van burgemeester en wethouders op om: 
- als gemeente Twenterand zelf géén glyfosaat te gebruiken en andere 

verantwoorde middelen in te zetten bij het bestrijden van exoten; 
- met landbouwbedrijven in Twenterand en het LTO in gesprek te gaan 

over het gebruik van natuurvriendelijke alternatieven voor glyfosaat; 
- met betrokken partners in Twenterand in overleg te gaan om te bekijken 

hoe Twenterand haar eigen gronden natuur-inclusief kan beheren en op 
welke manier Twenterand landbouwbedrijven binnen haar gemeente kan 
stimuleren natuur-inclusief te gaan werken 

- inwoners van Twenterand via lokale media op te roepen geen glyfosaat 
meer te gebruiken in hun tuinen en hen te wijzen op milieuvriendelijke 
alternatieven van onkruidbestrijding. 

En gaat over tot de orde van de dag 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 

Raadsvergadering d.d  c)-7- 
- z.h.st. aangenomen 
- aangehouden / overgenomen 
- na h.st. aangenom 	or pen met 
	stem  	 stemmen tegen 

Pagina 2 van 2 



PVDA GROENLINKS  
TWENTEFtAND 

Motie: Organisatie Dag van de democratie in Twenterand 
Datum: 6 juli 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 6 juli 2021 
behandelende de kadernota 2022. 

Constaterende dat: 
Slechts een zeer beperkt aantal burgers lid zijn van politieke partij en een nog 
kleiner aantal politiek actief zijn. 
In Twenterand in samenwerking met Pro-Demos al voorlichting wordt gegeven 
aan de hoogste klassen in het Primair Onderwijs over hoe de gemeenteraad 
werkt. 
Het van belang is om ook de jongeren in de leeftijd van 16 tot 18 jaar te 
interesseren in de politiek en in het bijzonder de lokale politiek. 
Er in 2022 weer gemeenteraadsverkiezingen zijn en dat het van belang is om 
jongeren bij de politiek en lokale politiek en democratie te betrekken. 

Verzoekt het college van burgemeester en wethouders op om: 
Medewerking te verlenen en financiële middelen vrij te maken om op jaarlijkse 
basis, een "Dag van de Twenterandse democratie" te organiseren voor de 
leerlingen van het middelbaar onderwijs (bovenbouw) en het middelbaar 
beroepsonderwijs onder leiding van de Griffie. 
De organisatie onder leiding van de Griffie de opdracht mee te geven en hierbij 
samen te werken met het College van B&W, de gemeenteraad, 
jongerenorganisaties, de scholen en in het bijzonder een afvaardiging van 
leerlingen uit de desbetreffende klassen. 
De benodigde middelen voor 2022 te dekken uit het coalitieakkoord en deze 
vanaf de begroting voor 2023 structureel in de begroting op te nemen. 

En gaat over tot de orde van de vergadering. 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 

Raadsvergadering d.d...5;4 . .77 ..... - 	 

- z.h.st. aangenomen 
- aangehouden / over e 
- na h.st. aa 	en / verworpen met 

mmen voor en 	 stemmen tegen 
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Unie PVDA  GROENLINKS  

TENTERAND 

  

Motie: aanpassen convenant bollenteelt 

Datum: 6 juli 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 6 juli 2021 
behandelende de kadernota 2022. 

Constaterende dat: 
In de raad van 6 juni 2017 er een motie is aangenomen met het verzoek 
aan het college om een convenant op te stellen met de bollentelers in 
Twenterand om afspraken te maken ter bescherming van kwetsbare 
objecten en natuurgebieden. 
hierin is opgenomen dat de raad over de afspraken in dit convenant 
regelmatig geïnformeerd zal worden en naleving van de afspraken jaarlijks 
gerapporteerd zal worden. 
het convenant is afgesloten in september 2018 (met 5 telers en [TO) voor 
de periode van twee jaar. 
deze periode is verlopen en het convenant voor onbepaalde tijd is 
verlengd zonder evaluatie en zonder dat de raad over de voortgang 
jaarlijks is geïnformeerd; 

Overwegende dat: 
Er de afgelopen jaar meer onderzoeken zijn gedaan naar gebruik en 
effecten van bestrijdingsmiddelen en inzet van pesticiden; 
Er een uitspraak is gedaan door de rechtbank Noord Nederland over 
gebruik van bestrijdingsmiddelen in de nabijheid van natuurgebieden en 
dat hiervoor mogelijk een natuurvergunning moet worden aangevraagd; 
Dat er meldingen zijn van inwoners die wonen in de nabijheid van 
lelievelden dat niet alle afspraken in het convenant worden nagekomen. 
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TWENTERAND 

Verzoek het college van burgemeester en wethouders op om: 
- Als gemeente Twenterand een aangepast en geactualiseerd convenant af 

te sluiten, op basis van huidige inzichten, wetenschappelijke onderzoeken 
en gerechtelijke uitspraken'. 

- De raad over het nieuw afgesloten convenant in te lichten en de naleving 
van de afspraken jaarlijks te rapporteren aan de raad. 

En gaat over tot de orde van de dag 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand Stephan Reusken 

CU - Carla Hilbrink 

GBT - Marcus Elzinga 

Raadsvergadering d.d...Q  -9 	t 
z. 	h méreertgenemen 
aanti~len  ovr:-gc:-.- 

- na h.st. aangenomen / Venreerms- met 
k57  stemmen voor en 	stemmen tegen 

ij 

1  Arrest Groningen (zie bijlage) 
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Motie: Andere financiële dekking faciliteren raad en griffie 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 6 juli 2021, behandelend de 
Kadernota 2022 

Constaterende dat: 
• Er materialen moeten worden aangeschaft voor nieuwe raadsleden na maart 2022 (devices c.q. 
notebooks), alsmede een opleidingstraject dat voor nieuwe raadsleden opgestart wordt. 

• Het huidige budget voor raad en griffie te krap is. 

Overwegende dat: 
• De financiële dekking voldoet niet aan de drie O's [Onvoorzien, Onvermijdelijk, Onuitstelbaar]. 

Verzoekt het college: 
In de Begroting 2022 met een andere incidentele dekking te komen dan de Algemene Risico Reserve 
(ARR) voor faciliteren raad en griffie ad € 30.000. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 6 juli 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 

Raadsvergadering d.d 	—  cD7  	 
- zJI-,st,-00,9genemen- 
- aeftgetrouder 
-  na h.st. aangenomen / ve4:1/4~ met 
742—stemmen voor en ..?stem men tegen 
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